The Committee Member Nomination Form
for 
MST Program PhD Student Research Proposal Defense (Qualifying Examination)
分子科學與技術學程研究計畫論文博士資格考資委會委員同意表
Student Name 學生姓名: ______________
Research Proposal Title for Research Proposal Defense 研究計畫論文題目:
________________________________________________________________________

Scheduled Proposed Date 預定提交日期:_____________________

The student has invited the following professors as his/her Ph.D. Qualifying Examination Committee. The following professors have agreed to serve as members of the committee and execute their responsibility according to the Rules for Research Proposal Defense (Qualifying Examination) published by National Tsing Hua University (please refer to attachment 1).
Attachment 1: Rules for Research Proposal Defense from National Tsing Hua University
Attachment 2: Research Pre-proposal. 

Attachment 3: research abstract evaluation form.
此學生邀請下列教授擔任其研究計畫論文博士資格考委員會委員, 下列教授均同意擔任此職務並依照清華大學化學系研究計畫論文博士資格考規定及執行辦法執行之(清華大學化學系研究計畫論文博士資格考規定及執行辦法請參考附件一)。
附件一: 清華大學化學系研究計畫論文博士資格考規定及執行辦法。
附件二: 研究計畫構想書。
附件三: 博士資格考研究計畫論文題目摘要審查表。
以下為此資委會主任委員及委員簽名:
Committee Chair  

_________________________ (Signature)
Date:__________

Committee Member #1:

_________________________ (Signature)
Date:__________

Committee Member#2:

_________________________ (Signature)  
Date:__________

附件一   (Attachment 1)
清華大學化學系研究計畫論文博士資格考規定及執行辦法
1. 入學後三年內必須通過資格考試，未於期限內通過資格考試者，應予退學。
2. 物理化學學程考試辦法：
a.修畢5字頭以上之專業課程達9學分以上後，最遲在三年級上學期前，向物化組課務委員提出初次考試申請，進行研究計畫書考試，通過後方能取得博士候選人資格。

b.實施方式如下：

(1) 由物化組課務在物化組及TIGP教師中指定召集人，成立資格考委員會(以下稱資委會)，內含至少三位助理教授級(含)以上的教師擔任委員。資委會成員半數(含)以上須為本系物化組及TIGP教師，但指導教授不可擔任資委會委員。
(2) 應考博士生須先向委員會提出研究計畫書之題目與3-5頁構想書＊，研究計畫書主題不得與考生所屬實驗室正在進行的研究題目直接相關。經資委會同意後始可再提出詳實的研究計畫書(資委會應在一星期內答覆)。
(3) 研究計畫考試分”計畫書審查”及”口頭答辯”兩階段實施。計畫書審查應在學生提出詳實之計畫書報告後三個星期內答覆。審查通過後，必須在一個月內舉行口頭答辯。
(4) 計畫書審查及口頭答辯須獲得資委會2/3(含)以上委員通過。
(5) 計畫書審查不及格者，得於一個月內修改計劃內容，向資委會提出重審申請。若重審之結果仍未通過，則於四個月後始得提出全新的計畫書。若未於一個月內提出重審申請，則視同放棄重審權利，並於四個月後始得提出全新的計畫書。每位學生最多只能提出二次計畫書之審查申請。
(6) 口頭答辯不及格者，得於一個月內向資委會提出補考申請。若第二次仍未通過，則於四個月後始得提出全新的計畫書。若未於一個月內提出補考申請，則視同放棄補考權利，並於四個月後始得提出全新的計畫書。
(7) 若研究計畫書被發現有抄襲行為，經查屬實，則該次資格考不通過。
Rule for Research Proposal Defense (qualifying examination)
1. Must pass the Ph.D. qualifying exams within three years after starting the Ph.D. program, otherwise the student will be dismissed from the program.
2. Rule for the qualifying examination in physical chemistry division 

a. Finish and pass at least 9 credits of graduate-level courses offered by the department with class numbers CHEM5 and above, or similar courses in TIGP program. After that, submit the first application for research proposal defense (qualifying examination) to Physical Chemistry curriculum committee before the starting date of the third year of study. Become a PhD candidate after passing the research proposal defense.  
b. Procedure for taking the Research Proposal Defense:

(1) Faculty in the physical chemistry division or TIGP should serve as the Qualifying Exam Committee, which includes 3 or more faculty members (with title of assistant professor, associate processor or professor). The Chairman of the Qualifying Examination Committee is assigned by the curriculum coordinator. Half or more than half of the committee members should be physical chemistry professors in the Department or from TIGP.  However, the student’s graduate advisor cannot be on the committee.


(2) The student should submit a 3 to 5 page pre-proposal to the committee.  The topic of this Research Proposal should not be directly related to the research topic currently undertaking in his or her lab.With the approval of the committee (respond within one week), the student can then provide a detailed research proposal.  


(3) The administration of the Research Proposal exam proceeds in two stages: “Evaluation 
of the Research Proposal” and “Oral Defense”.  The committee should respond to the full and detailed research proposal within three weeks after the student has submitted the proposal.  After successfully passing this evaluation, an oral defense exam should be held within one month.

    (4) For both stages, the student needs to receive a passing grade from at least 2/3 of the 
committee members.


(5) If the student fails to pass the research proposal evaluation, he or she can modify the 
proposal, and re-submit the revised proposal to the committee within one month.  If this revised proposal still does not pass the evaluation, he or she must submit a completely new proposal four months later.  If the student does not re-submit a revised proposal, his or her right to re-submission is waived.  In this case, the student should submit a completely new proposal four months later.  Each student can at most submit two research proposals for evaluation.


(6) If the student does not pass the oral exam, he or she may apply for a re-examination 
within one month.  After one month, the right to take another oral exam on the same proposal is waived, and he or she must submit a completely new proposal four months later.  And if the student fails the second oral exam, he or she has to submit a complete new research proposal four months later.


(7) If the Research Proposal was found fraudulent with any part of its contents 
derived from others’ work or ideas, the right to take the oral qualifying exam is lost.
附件二 (Attachment 2) 

國立清華大學化學系物化組計畫構想書
學號：　　　　　　姓名：　　　　　　　
Brief Contents of Research Pre-proposal：
Page Limit：5 pages
1. Research Background ＆ present situation（相關研究的背景與目前狀況）

2. expected goal（希望突破之目標）

3. Design of research methods（研究方法之設計）

4. Step of Research（研究步驟）

5. Analysis of possible result（可能結果之分析）

6. Discussion（討論）

7. Conclusion（結論）
附件三 (Attachment 3)

清華大學化學系博士資格考研究計畫論文題目摘要審查表

Research Abstract Evaluation Form for Physical Chemistry Division, Department of Chemistry, NTHU

學生姓名Student Name: _______________

研究計畫論文題目Research Proposal Title for Research Proposal Defense:
________________________________________________________________________

提交日期Proposed Date:_____________________
本資委會審查此學生所提出之研究計畫論文資格考題目及摘要內容結果如下:
The Qualifying Examination Committee has reviewed the proposed abstract and has the following decisions for the student’s research abstract evaluation.  

Committee Chair: 

Pass:_____    Not Pass: _____
Comment: _______________________                 _ 

_________________________ Signature

Date:__________

Committee Member #1:

Pass:_____    Not Pass: _____ 
Comment: _______________________                 _
_________________________ Signature

Date:__________

Committee Member #2:

Pass:_____    Not Pass: _____
Comment: _______________________                 _
_________________________ Signature

Date:__________

業經本資委會審查此學生所提出之研究計畫論文資格考題目及摘要內容後必須經三分之二資委認可合格,本資委會才可同意其進一步提出詳實的研究計畫論文。

A student who receives a passing grade from at least 2/3 of the committee members is considered as passing the evaluation and then can provide a detailed proposal to the committee.

清華大學化學系博士資格考研究計畫論文審查表

Detailed Research Proposal Evaluation Form for Physical Chemistry Division, Department of Chemistry, NTHU

學生姓名Student Name: _______________

研究計畫論文題目Research Proposal Title for Research Proposal Defense:
________________________________________________________________________

提交日期Proposed Date:_____________________
本資委會審查此學生所提出之研究計畫論文結果如下:
The Qualifying Examination Committee has reviewed the proposal and has the following decisions for the student’s research abstract evaluation.  

Committee Chair: 

Pass:_____    Not Pass: _____
Comment: _______________________                 _ 

_________________________ Signature

Date:__________

Committee Member #1:

Pass:_____    Not Pass: _____ 
Comment: _______________________                 _
_________________________ Signature

Date:__________

Committee Member #2:

Pass:_____    Not Pass: _____
Comment: _______________________                 _
_________________________ Signature

Date:__________

業經本資委會審查此學生所提出之詳實的研究計畫論文內容後,必須經三分之二資委認可合格,本資委會才可同意其進一步提出詳實的研究計畫之口頭答辯。

A student who receives a passing grade from at least 2/3 of the committee members is considered as passing the evaluation and then can propose the oral defense.
\

清華大學化學系博士資格考研究計畫論文口頭答辯評審表

Oral Defense Evaluation Form for Physical Chemistry Division, Department of Chemistry, NTHU

學生姓名Student Name: _______________

研究計畫論文題目Research Proposal Title for Research Proposal Defense:
________________________________________________________________________

提交日期Proposed Date:_____________________
本資委會審查此學生所提出研究計畫之口頭答辯結果如下:
The Qualifying Examination Committee has the following decisions for the student’s oral defense of the qualifying examination.
Committee Chair: 

Pass:_____    Not Pass: _____
Comment: _______________________                 _ 

_________________________ Signature

Date:__________

Committee Member #1:

Pass:_____    Not Pass: _____ 
Comment: _______________________                 _
_________________________ Signature

Date:__________

Committee Member #2:

Pass:_____    Not Pass: _____
Comment: _______________________                 _
_________________________ Signature

Date:__________

業經本資委會審查此學生所提出研究計畫之口頭答辯後,必須經三分之二資委認可合格,本資委會才可同意其通過物化組研究計畫論文考試。
A student who receives a passing grade from at least 2/3 of the committee members is considered as passing the evaluation.

